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Referat af kredsrådsmøde den 6. maj 2025  
 
Deltagere:  
Politidirektør Anne Marie Roum Svendsen  
Chefpolitiinspektør Jesper Bøjgaard Madsen  
Chefanklager Michael Møller Hansen  
 
Borgmester Karsten Thomsen, Frederikshavn Kommune  
Borgmester Mikael Klitgaard, Brønderslev Kommune  
Borgmester Søren Smalbro, Hjørring Kommune  
Borgmester Jesper Greth, Rebild Kommune  
Borgmester Mogens Christian Gade, Jammerbugt Kommune  
Borgmester Mogens Jespersen, Mariagerfjord Kommune 
Borgmester Per Bach Laursen, Vesthimmerland Kommune  
Nuuradiin Hussein deltager på vegne af borgmester Lasse Frimand Jensen, Aalborg 
Kommune  
 
Referent: Marie Beermann Hansen  
 
Afbud:  
Borgmester Tobias Birch Johansen, Læsø Kommune  
Stabschef Henrik Kjær Thomsen  
 
Dagsorden:  

1) Godkendelse af dagsorden 
2) Godkendelse af referat fra mødet den 26. november 2024  
3) Gennemgang og godkendelse af beretning for 2024 
4) Udviklingen i ungdomskriminalitet  
5) Det aktuelle kriminalitetsbillede  
6) Politiets prioritering af sager  
7) Chikane af udsatte medarbejdergrupper i kommunerne  
8) Bordrunde  
9) Eventuelt  

 
Anne Marie Roum Svendsen bød velkommen.  
 
Ad punkt 1) Godkendelse af dagsorden 
 
Det blev besluttet at fremrykke pkt. 7 til efter pkt. 3. Dagsordenen blev herefter godkendt.  



 

 
 

Side 2 
Ad punkt 2) Godkendelse af referat fra mødet den 26. november 2024 
 
Referatet blev godkendt.  
 
Ad punkt 3) Gennemgang og godkendelse af beretning for 2024 
 
Anne Marie Roum Svendsen lavede enkelte nedslag i beretningen for 2024, herunder 
blev det fortsatte arbejde med at skabe tryghed drøftet.  
 
Jesper Bøjgaard Madsen bemærkede i relation til borgernes tryghed, at der nationalt på 
nuværende tidspunkt findes to rocker/bande-konflikter, hvoraf den ene konflikt er i Aalborg. 
Meldingen for Nordjyllands Politis vedkommende er, at der umiddelbart er ro på konflikten 
i Aalborg.  
 
Karsten Thomsen spurgte i den forbindelse ind til det forhold, at Rigspolitiet netop har 
udmeldt, at der på landsplan er 35 kriminelle familier.  
 
Anne Marie Roum Svendsen svarede hertil, at Rigspolitiet netop har offentliggjort deres 
kortlægning af kriminelle familier på landsplan. Kortlægningen udspringer af et fælles 
forskningsprojekt fra Østjyllands Politi og Aarhus Kommune om kriminelle familier samt et 
politisk ønske om en national kortlægning af området.  Rigspolitiet har efter et længere 
arbejde nu fastlagt nogle nationale kriterier for, hvad der udgør en kriminel familie/klan. 
Disse kriterier har resulteret i, at der er kortlagt 35 kriminelle familier/klaner på landsplan. 
Der er ikke identificeret familier/klaner i Nordjylland ud fra de nationale kriterier. Anne Marie 
Roum Svendsen bemærkede hertil, at dette ikke er ensbetydende med, at Nordjyllands 
Politi ikke har kendskab til familier, der er præget af kriminel aktivitet, og at kredsen 
naturligvis har fokus på det.  
 
Med henvisning til afsnit 1.2 i beretningen oplyste Anne Marie Roum Svendsen, at der 
fortsat er fokus på forebyggelse af indbrud og takkede samtidig de enkelte kommuner for 
at deltage i samarbejdet ”Bo Trygt”.  
 
Preben Bang Klitgaard fortalte i relation hertil om Bo Trygt- konferencen, som netop er 
afholdt, og hvor flere interessenter deltog. Her fortalte Hjørring Kommune om initiativet ”Det 
Gode Naboskab”, som er et samarbejde mellem kommunen og politiet.  
 
Herefter blev indbrud og kontaktbedragerier drøftet, og det blev herunder bemærket, at 
særligt kontaktbedragerier opleves som meget grænseoverskridende, idet kriminelle ved 
kontaktbedragerier opsøger borgerne i deres hjem.  I den forbindelse nævnte Preben Bang 
Klitgaard, at Nordjyllands Politi i relation til forebyggelse af indbrud har fokus på 
byplanlægning, da indretningen af boligrum kan have betydning for, om der begås indbrud.  
 
Jesper Bøjgaard Madsen stillede i den forbindelse forslag om, at der til næste 
kredsrådsmøde medtages et punkt på dagsordenen om initiativet ”Det Gode Naboskab”, 
som Hjørring Kommune eventuelt kan fortælle om.   
 
Anne Marie Roum Svendsen oplyste vedrørende afsnit 2.4 om færdselssikkerhed, at det 
har været planen, at alle vejsager skal overdrages til kommunerne pr. 1. juli 2025, men at 
dette nu er udskudt på ubestemt tid.  



 

 
 

Side 3 
Michael Møller Hansen gennemgik herefter enkelte af de sager, som er beskrevet i 
beretningens afsnit 3.4 om alvorlig personfarlig kriminalitet.  
 
Anne Marie Roum Svendsen lavede endelig nedslag i beretningens afsnit 4 vedrørende 
”Indgangen til 2025”. Det blev hertil bl.a. bemærket, at der fortsat er bredt samarbejde om 
sikkerheds- og forsyningssituationen i Nordjylland. Anne Marie Roum Svendsen kvitterede 
i den forbindelse for, at kommunerne har sendt kommunaldirektører eller sektordirektører 
til den Lokale Beredskabsstab (Strategisk) i sidste uge. Herudover blev det nævnt, at 
Nordjyllands Politi har etableret nyt netværk på området for sager vedrørende tilhold, 
stalking og vold i nære relationer (TSV-sager).  Baggrunden for dette er, at der i TSV-sager 
ofte ses en type forurettede, som politiet historisk har haft svært ved at gribe. Derfor har 
Nordjyllands Politi styrket området med en fælles enhed, hvor både anklagemyndigheden 
og politifagligsøjlen er repræsenteret.   
 
Nuuradiin Hussein spurgte hertil, om man i den nye enhed også kigger på negativ social 
kontrol osv. i forhold til unge piger.  
 
Jesper Bøjgaard Madsen bekræftede, at negativ social kontrol netop også er et problem, 
som den nye TSV-enhed skal kigge på.  
 
Beretningen for 2024 blev herefter godkendt i sin helhed.  
 
Ad punkt 7) Chikane af udsatte medarbejdergrupper i kommunerne  
 
Nuuradiin Hussein fortalte, at Aalborg Kommune har oplevet chikane af medarbejdere i 
stigende omfang. Chikanen kan eksempelvis bestå i, at borgere skriver grimme ting til 
medarbejderne, eller endda at nogle borgere opsøger medarbejderne på deres 
hjemmeadresse. Dette har medført, at enkelte medarbejdere har været sygemeldt i en 
periode. Chikanen er typisk udført af personer, som er i kontakt med myndighedsafdelingen 
i kommunen. Ofte er der tale om borgere, som har fået anbragt deres børn. Aalborg 
Kommune ønsker en drøftelse af, hvordan problemstillingen håndteres bedst af hensyn til 
medarbejderne.   
 
Karsten Thomsen bemærkede, at Frederikshavn Kommune desværre kan genkende 
billedet, som ses i Aalborg Kommune. Kommunen har oplevet, at medarbejdere er blev 
truet, og Karsten Thomsen bemærkede, at der er tale om et større problem, end man 
regner med.  
 
Mogens Jespersen tilføjede hertil, at Mariagerfjord også oplever problemet, og at 
chikanen er rettet både mod kommunens medarbejdere og byrådsmedlemmer.  
 
Mogens Gade Christian Gade bemærkede, at Jammerbugt Kommune desværre også ser 
disse sager, særligt på socialområdet, og at det er kommunens holdning, at man er nødt til 
at forfølge problemet.  
 
Per Bach Laursen tilføjede hertil, at Vesthimmerlands Kommune også oplever chikane 
mod medarbejderne, og at kommunen er er glade for den hjælp, som politiet yder ved 
konkrete situationer.  
 



 

 
 

Side 4Michael Møller Hansen redegjorde herefter kort for reglerne på området, herunder om 
straffelovens § 119 om vold eller trussel om vold mod tjenestemand. I forhold til ren 
chikane, som ikke falder inden for straffelovens § 119, kan det være lidt mere kompliceret. 
Der er kommet en ny bestemmelse i straffelovens § 119 a vedrørende chikane, og det 
kommer an på karakteren af henvendelserne til medarbejderne, om forholdet falder inden 
for den nye bestemmelse. Meldingen fra Nordjyllands Politi er, at hvis kommunens 
medarbejdere får henvendelser mv., som opleves som truende eller chikanerende, så bør 
man overveje at anmelde det til politiet.  
 
Nuuradiin Hussein spurgte hertil, om der er noget, som politikerne kan gør for at sikre, at 
medarbejderne er opmærksomme på reglerne.  
 
Anne Marie Roum Svendsen foreslog, at kommunerne kan overveje at tage 
problematikken op på en kommunal temadag eller lignende. Nordjyllands Politi stiller i så 
fald gerne op og fortæller om reglerne.  
 
Ad punkt 4) Udviklingen i ungdomskriminalitet 
 
Leder af Det Kriminalpræventive Sekretariat ved Nordjyllands Politi, Preben Bang 
Klitgaard, holdt kort oplæg om udviklingen i ungdomskriminalitet.  
 
Preben Bang Klitgaard orienterede bl.a. om udviklingen for sager ved 
Ungdomskriminalitetsnævnet samt om SSP-samarbejdet. Generelt ser tallene for 
henvisninger til Ungdomskriminalitetsnævnet stabile ud for Nordjyllands politikreds.  
 
Herefter blev der redegjort for nogle enkelte fokusområder for politiet, herunder bl.a. unges 
brug af opioider, som fylder en del. Der er tale om et såkaldt ”hjemmedrug”, som er nemt 
at skaffe via pakkepost. Brugen af stoffet kan typisk ikke ses ligeså klart ved de unge som 
f. eks. hash eller kokain. Debutalderen for opioider er stort set den samme som andre 
populære stoffer.  
 
Herefter redegjorde Preben Bang Klitgaard for et andet fokuspunkt for politiet, som er den 
såkaldte ”INCEL”-kultur. Der er tale om unge mænd eller drenge, som sidder hjemme og 
online dyrker forskellige konspirationsteorier og indhold af voldsom karakter. Nordjyllands 
Politi har i 2025 modtaget 23 bekymringshenvendelser omkring primært højreekstremisme 
og INCEL, hvoraf 15 henvendelser vedrører børn og unge under 18 år. Det er således et 
område, som der er fokus på for politiet.    
 
 
Ad punkt 5) Det aktuelle kriminalitetsbillede  
 
Jesper Bøjgaard Madsen redegjorde for det aktuelle kriminalitetsbillede. Generelt ses der 
en god udvikling i Nordjyllands politikreds med et fald i antal anmeldelser vedrørende hele 
straffeloven på ca. 18 %. På indbrudsområdet ses en positiv udvikling med et fald i 
anmeldelser på ca. 16 %. Årsagerne til faldet er ikke helt kendt, men historisk har 
Nordjyllands Politi været gode til at fange indbrudstyve. Der ses endvidere ikke omrejsende 
grupper i Nordjyllands Politi i ligeså stort omfang, som i andre kredse. Butikstyverier er 
faldet med ca. 13 % i antal anmeldelser. Butikstyverier blev herefter generelt drøftet, 
herunder i hvilket omfang, butikstyverier er organiseret eller ej.  
 



 

 
 

Side 5Herefter orienterede Jesper Bøjgaard Madsen om, at tallene for økonomisk kriminalitet ses 
at være stagneret for Nordjyllands Politi. Det kan bl.a. skyldes, at politiet har en national 
enhed, der samler sager til politikredsene, f. eks. når der er tale om sager vedrørende 
samme IP-adresser. Generelt er det Nordjyllands Politis opfattelse, at folk er mere 
opmærksomme på, hvad de køber på nettet. Kontaktbedragerier fylder dog stadig. Politiet 
har et ønske om at få straffet bagmændene bag kontaktbedragerierne.   
 
Endelig opfordrede Jesper Bøjgaard Madsen borgmestrene til forud for kommende 
kredsrådsmøder at sige til, hvis der er nogle særlige områder eller data, som de ønsker at 
drøfte.  
 
Ad punkt 6) Politiets prioritering af sager  
 
Anne Marie Roum Svendsen orienterede kort om, at dansk politi den seneste tid har 
været i fokus i forhold til politiets prioritering og henlæggelse af sager, bl.a. fordi enkelte 
politifolk har stået frem i pressen med en kritik. Anne Marie Roum Svendsen bemærkede 
hertil, at – som det gælder for alle myndigheder – er ressourcerne ikke ubegrænsede, 
hvorfor politiet er nødt til at prioritere, når de forskelligartede opgaver skal løses. Politiet 
skal ikke kun behandle straffesager, men har mange andre ordens- og sikkerhedsmæssige 
opgaver. Politiet træffer lovlige og saglige beslutninger på et oplyst grundlag i 
opgaveløsningen.  
 
Mogens Christian Gade tilføjede hertil, at det i en offentlig myndighed er naturligt at 
prioritere. I den forbindelse spurgte Morgens Christian Gade, om responstidsmålinger 
indgår i politiets prioritering.  
 
Jesper Bøjgaard Madsen oplyste hertil, at responstiderne som udgangspunkt ikke indgår 
som et forhold i forhold til den daglige prioritering. Dog har Nordjyllands Politi en fast 
gruppe, der kører patrulje, og det er som udgangspunkt kun den faste gruppe, som der 
måles responstider på.  
 
Anne Marie Roum Svendsen bemærkede hertil, at responstiderne altid er en udfordring i 
yderområderne, fordi afstanden er stor. Dette er en udfordring, som Nordjyllands Politi 
fortsat er opmærksomme på.  
 
 
Ad punkt 8) Bordrunde  
 
Jesper Bøjgaard Madsen orienterede kort om ”CO2-sager”, idet der er indført en ny lov 
om ejerafgift. Nordjyllands Politi har gjort en indsats for at få opgaven til politikredsen, 
hvilket er lykkedes. Mange politifolk har et ønske om at komme til Nordjyllands Politi, hvilket 
er positivt.  
 
Jesper Bøjgaard Madsen orienterede herefter om EU-formandskabet, hvor der skal 
afholdes en række møder i Aalborg i uge 28, bl.a. i Aalborg Kongres og Kultur Center. 
Nordjyllands Politi er i fuld gang med planlægningen i samarbejde med Udenrigsministeriet. 
Herefter orienterede Jesper Bøjgaard Madsen kort om projektet om strømpistoler, som 
bl.a. kører i Nordjyllands Politi. Strømpistoler er siden 1. december 2025 brugt 28 gange, 



 

 
 

Side 6hvoraf der 14 gange er afgivet pile. Erfaringerne fra Nordjyllands Politi og fra de andre 
projekt-kredse er gode.   
 
Nuuradiin Hussein orienterede under bordrunden om, at Rigspolitiets kortlægning over 
kriminelle familier har fyldt en del i Aalborg Kommune.  Aalborg Kommune er glade for, at 
der er mere ro på bandekonflikten i Aalborg.   
 
Karsten Thomsen orientere fra Frederikshavn Kommune om, at den kommende sommer 
i Skagen fylder, og at kommunen har opsagt dispensationer til at spille højt musik. Dette 
kan muligt resultere i henvendelser til politiet om høj musik. Karsten Thomsen tilføjede 
hertil, at kommunen i forbindelse med sommeren også oplever chikane som et problem, 
idet der sættes mærkater op rundt omkring.   
 
Anne Marie Roum Svendsen bemærkede hertil, at Nordjyllands Politi plejer at indgå i 
planlægningsmøde med Frederikshavn Kommune om sommeren i Skagen, hvilket 
naturligvis også er tilfældet i år.  
 
Søren Smalbro orienterede kort om, at for Hjørring Kommunes vedkommende går det 
overordnet godt.  Som tidligere drøftet oplever kommunen også trusler over for personalet, 
hvilket typisk sker i sociale sager og på teknik og miljø området. Samlet set er Hjørring 
Kommune tilfredse med samarbejde med Nordjyllands Politi.   
 
Mogens Christian Gade orienterede om, at Jammerbugt Kommune er godt tilfredse med 
politiet og samarbejdet mod lokalstationen i Hjørring, herunder udrykning til konkrete sager.  
 
Mikael Klitgaard bemærkede, at Brønderslev Kommune kun har positivt at sige om 
samarbejdet med politiet, f. eks. i SSP-samarbejdet og samarbejdet om psykiatriske 
patienter. Brønderslev Kommune har på nuværende tidspunkt fokus på afholdelse af 
Hjallerup marked, hvor der plejer at være et godt samarbejde med politiet.  
 
Mogens Jespersen orienterede om, at Mariagerfjord Kommune er tilfredse med 
Nordjyllands Politi og har et godt samarbejde.  
 
Jesper Greth orienterede om, at Rebild Kommune er glade for samarbejdet med politiet.  
 
Per Bach Laursen orienterede om, at der er forholdsvis fredeligt i Vesthimmerlands 
Kommune. Per Bach Laursen bemærkede afslutningsvist, at der også fra Vesthimmerlands 
Kommunes side er tilfredshed med samarbejdet med Nordjyllands Politi, herunder et godt 
samarbejde med den nye leder af lokalstationen i Hobro.  
 
Ad punkt 9) Eventuelt 
 
Ingen punkter.  
 
 
Næste mødedato er tirsdag den 2. december 2025.  
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